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Folketingets Energipolitiske Udvalg
Christiansborg 
1240 København K

Energipolitisk Udvalg har i brev af 17. maj 2011 stillet mig følgende spørgsmål 135
alm. del, som jeg hermed skal besvare. 

Spørgsmål 135:

”Ministeren bedes kommentere henvendelsen af 16. maj 2011 fra Ribe Sol vedrøren-
de solenergianlæg på taget af Ribe Jernindustri A/S, jf. EPU alm. del - bilag 258.”

Svar:

RIBE SOL-projektet er et spændende initiativ, og jeg hæfter mig specielt ved det po-
sitive i, at så mange forskellige aktører spiller aktivt med i projektet.

I henvendelsen opfordres der til at oprette en forsøgsordning til denne type unikke 
anlæg. RIBE SOL fremhæver desuden forsøgselementerne ved projektet og forsk-
ningssamarbejdet med Aalborg Universitet til gavn for den generelle teknologiudvik-
ling inden for solenergi. 

Jeg vil gerne gøre opmærksom på den eksisterende ForskVE-pulje, som netop støt-
ter solcelleprojekter med ”fyrtårns-effekt”, samt EUDP og ForskEL, der retter sig mod 
udvikling og demonstration, og vil opfordre projektet til at undersøge mulighederne 
for finansiel støtte gennem disse udviklings- og demonstrationsprogrammer.

Med venlig hilsen

Lykke Friis
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